

German Medical Science: Editorial 2014

Hans Reinauer¹

1 AWMF, Düsseldorf, Germany

Editorial

At the end of the year 2013 the open access portal “German Medical Science” (gms) has attained a well-established stage of development documented by the number of published articles and abstracts and by the electronic visits to the portal. Meanwhile 3,208 articles and 46,800 abstracts have been published. The portal will this year integrate a section for electronic books, the first project pending will be the publication of a textbook for hand surgery.

In the interdisciplinary journal “GMS German Medical Science”, 185 articles have been published to date. The journal is indexed in databases like BASE, DIMDI, EBSCO, Embase, MEDLINE, MEDPILOT, PubMed Central, etc.

In 2014, the further development of the portal will be accompanied by a horizontal reorganization. The journal “GMS Psycho-Social-Medicine”, which has been published since 2004 as an independent journal, will merge into a special section of the interdisciplinary journal “GMS German Medical Science”. The reasons are mainly organisational and financial. The editorial board and the reviewer will remain active and hopefully the readers, too. Thus, beginning with January 2014 all manuscripts

from the psychosocial field shall be submitted to “GMS German Medical Science”.

Corresponding author:

Prof. Dr. med. Hans Reinauer, Editor-in-chief
INSTAND e.V., Ubierstr. 20, 40223 Düsseldorf, Germany,
Phone: 0211-159 213 20, Fax: 0211-159 213 30
reinauer@instand-ev.de

Please cite as

Reinauer H. German Medical Science: Editorial 2014. GMS Ger Med Sci. 2014;12:Doc01.

DOI: 10.3205/000186, URN: urn:nbn:de:0183-0001867

This article is freely available from

<http://www.egms.de/en/journals/gms/2014-12/000186.shtml>

Received: 2014-01-08

Published: 2014-01-15

Copyright

©2014 Reinauer. This is an Open Access article distributed under the terms of the Creative Commons Attribution License (<http://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/3.0/deed.en>). You are free: to Share – to copy, distribute and transmit the work, provided the original author and source are credited.

German Medical Science: Editorial 2014

Hans Reinauer¹

1 AWMF, Düsseldorf,
Deutschland

Editorial

Ende 2013 stellt sich das Portal „German Medical Science“ (gms) wieder erfolgreich dar. In gms werden 16 Internetjournale der wissenschaftlichen medizinischen Fachgesellschaften publiziert, bisher mit insgesamt 3.208 Artikeln. Daneben wurden bisher ca. 46.800 Abstracts aus mehr als 200 Kongressen veröffentlicht. Das Portal wird in diesem Jahr um eine Sektion für elektronische Bücher erweitert, in der als erstes Projekt die Publikation eines E-Books zur Handchirurgie ansteht.

Im interdisziplinären Journal „GMS German Medical Science“ wurden bisher 185 Artikel publiziert. Dieses Journal ist in mehreren Literatursammlungen und Datenbanken indiziert: BASE, DIMDI, EBSCO, Embase, MEDLINE, MEDPILOT, PubMed Central u.a.

In 2014 wird die weitere Entwicklung des Portals begleitet von einer horizontalen Reorganisation. Die Zeitschrift „GMS Psycho-Social-Medicine“ wird ab 2014 nicht mehr als selbständiges Journal im Portal erscheinen, sondern als eine Sektion „Psychosoziale Medizin“ innerhalb der interdisziplinären Zeitschrift „GMS German Medical Science“. Durch diese Umstellung werden finanzielle und Kapazitätsprobleme gelöst. Ab 01.01.2014 sind daher die Manuskripte aus dem Themenbereich der psychosozialen Medizin direkt bei „GMS German Medical Science“

einzureichen. Die Herausgeberschaft dieser Sektion bleibt bei den zuständigen Fachgesellschaften.

Korrespondenzadresse:

Prof. Dr. med. Hans Reinauer, Editor-in-chief
INSTAND e.V., Ueberstr. 20, 40223 Düsseldorf,
Deutschland, Tel.: 0211-159 213 20, Fax: 0211-159
213 30
reinauer@instand-ev.de

Bitte zitieren als

Reinauer H. German Medical Science: Editorial 2014. GMS Ger Med
Sci. 2014;12:Doc01.
DOI: 10.3205/000186, URN: urn:nbn:de:0183-0001867

Artikel online frei zugänglich unter

<http://www.egms.de/en/journals/gms/2014-12/000186.shtml>

Eingereicht: 08.01.2014

Veröffentlicht: 15.01.2014

Copyright

©2014 Reinauer. Dieser Artikel ist ein Open Access-Artikel und steht unter den Creative Commons Lizenzbedingungen (<http://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/3.0/deed.de>). Er darf vervielfältigt, verbreitet und öffentlich zugänglich gemacht werden, vorausgesetzt dass Autor und Quelle genannt werden.